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Zápis ze 7. jednání pracovní skupiny Zelená aglomerace – Harmonicky 

s přírodou (PS) v rámci přípravy Integrované územní strategie Zlínské 

aglomerace pro období 2021 – 2027 (ISg) 
 

 

Místo jednání: Magistrát města Zlína - detaš. pracoviště Zarámí 4421, Zlín, zasedací místnost č. 130 

Termín jednání: úterý 31. ledna 2023, 9:00 – 11:30 hodin 

Účastníci:  viz. prezenční listina (příloha č. 1) 

 

Průběh jednání a hlavní body: 

1. Úvodní slovo 

 Ing. Kolářová, manažerka ITI, přivítala členy PS ITI a představila program tohoto 

jednání. Jednání PS bylo zahájeno.  

 Přivítáni byli noví členové PS, kteří podepsali prohlášení o nestrannosti a etický kodex. 

 Členové PS obdrželi spolu s pozvánkou podklady týkající se projektových záměrů. 

 Jako člen Řídícího výboru ITI (ŘV ITI) se jednání účastnil pan M. Teplý, starosta obce 

Lukov. 

 

2. Volba předsedy a místopředsedy PS 

 Vlivem personálních změn na statutárním městě Zlíně je nutné zvolit nového předsedu 

PS. Předseda ŘV ITI, Ing. et Ing. Jiří Korec, primátor statutárního města Zlína, 

nominoval pana Miroslava Chalánka, který v Radě města Zlína gesčně nahradil pana 

Landsfelda. 

 Pan Chalánek nominaci přijal. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

Usnesení č. 1/7PS_Za/2023: 

Pracovní skupina schvaluje Miroslava Chalánka, předsedou pracovní skupiny ITI „Zelená 

aglomerace – Harmonicky s přírodou“. 

 

 Současně je nutné zvolit nového místopředsedu PS. Nově zvolený předseda PS 

Miroslav Chalánek navrhnul pana Michala Čížka. 

 Pan Čížek nominaci přijal. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

  

Usnesení č. 2/7PS_Za/2023: 

Pracovní skupina schvaluje Michala Čížka, místopředsedou pracovní skupiny ITI „Zelená 

aglomerace – Harmonicky s přírodou“. 
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3. Informace o schvalování Integrované územní strategie Zlínské aglomerace pro období 2021-

2027 (ISg) 

 Ing. Kolářová shrnula poslední vývoj v procesu předkládání a schvalování koncepční 

části strategie. ISg byla 30. 9. 2022 předložena ke schválení v monitorovacím systému 

ISKP21+. V lednu 2023 Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) zaslalo výzvu 

k úpravě/doplnění žádosti o podporu integrované územní strategie. Požadované 

úpravy jsou technického rázu, jedná se o zpřesnění terminologie a odstranění 

nejasností. Upravená verze ISg je schvalována v probíhajícím 12. jednání ŘV ITI, 

následně bude schvalována Zastupitelstvem města Zlína 9. 2. 2023.. 

 

4. Informace o Výzvách k předkládání projektových záměrů pro naplnění programových rámců 

 V období 6. 10. – 30. 12. 2022 bylo vyhlášeno 24 výzev k předkládání projektových 

záměrů pro naplnění programových rámců ITI Zlínské aglomerace (dále jen „výzvy“). 

Celkem bylo předloženo 83 projektových záměrů, z nichž 6 bylo vyřazeno z důvodu 

nesplnění kritérií formálních náležitostí. Do následné části hodnocení postoupilo 

celkem 77 projektových záměrů.  

 V polovině ledna 2023 došlo k aktualizaci harmonogramu výzev, a to z důvodu 

vyhlášení výzvy č. 25 Mateřské školy II. Ta byla vyhlášena z důvodu nenaplnění 3. výzvy 

Mateřské školy. Výzva je vyhlášena od 25. 1. do 10. 2. 2023. 

 

5. Projednání projektových záměrů na seznam strategických projektů 

 Paní Kolářová sdělila, že na jednání pracovní skupiny budou projednány projektové 

záměry týkající se Integrovaného regionálního programu (IROP) – výzva č. 2, a dále 

Operačního programu Životní prostředí (OPŽP) – výzvy č. 20, 21, 22, 23, 24. 

 IROP umožňuje zařadit do programového rámce projektové záměry, které v součtu 

naplní alokaci pro dané opatření v minimální výši 100 %, maximálně však do 130 % 

alokace. V rámci vyhlášených výzev bylo nastaveno: v případě jednoho možného 

předkladatele, nesmí předložené projektové záměry přesáhnout stanovenou alokaci. 

 Dále byl představen postup projednání tohoto bodu. Nejdříve bude ošetřen střet 

zájmů, poté budou zástupci předkladatelů vyzváni k představení svých projektových 

záměrů. Projektové záměry byly hodnoceny hodnotiteli z řad oddělení koordinace 

projektů – střediska řízení ITI dle kritérií příslušné výzvy a seřazeny v pořadí dle 

získaných bodů. Členové PS mají podklady k hodnocení k dispozici. V případě větších 

požadavků na alokaci, než je umožněno operačním programem, bude přistoupeno 

k diskuzi a možné dohodě mezi předkladateli. Ke každé výzvě budou členové PS 

přijímat usnesení konsensem, v případě nesouhlasu některého ze členů proběhne 

řádné hlasování.  

 Před každou výzvou pan Rusek upozornil členy PS, kteří mohou být v případném střetu 

zájmů, a následně byli vyzváni ostatní členové PS, zda se necítí být ve střetu zájmů. 

 

Výzva č. 2 - Zelená infrastruktura ve veřejném prostranství měst a obcí 

 Členové ve střetu zájmů: M. Chalánek, M. Čížek, Z. Hegmonová, M. Hájková, 

M. Malchárek, L. Vašina 
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 Předloženo bylo 10 projektových záměrů předkladatelů: statutární město Zlín (SMZ) 

(Revitalizace Gahurova prospektu; Revitalizace Sadu Svobody ve Zlíně; Revitalizace 

okolí hradu Malenovice; REVITALIZACE VEŘEJNÝCH A PARKOVÝCH PLOCH - UL. 

DLOUHÁ, SOKOLSKÁ A CIGÁNOV VE ZLÍNĚ; Parčík u Sokolovny ve Zlíně – Malenovicích; 

Revitalizace ploch kolem objektu Lázně Zlín), obec Sazovice (Revitalizace veřejných 

ploch obce Sazovice), obec Provodov (Revitalizace veřejného prostranství Provodov) 

a město Otrokovice (Revitalizace panelového sídliště Trávníky II. etapa; Revitalizace 

areálu ZŠ TGM).  

 Za město Otrokovice jako zástupce předkladatele představil projektové záměry pan 

Zdražil. 

 Projekty SMZ představila členka PS paní Hegmonová, kterou doplňoval z pozice 

zástupce předkladatele pan Čížek, který shrnul projektové záměry z hlediska 

připravenosti a finančního rozložení a odpověděl tak na dotaz pana Teplého 

k připravenosti projektových záměrů. 

 Projekt obce Sazovice jako zástupce předkladatele představila starostka obce 

Michaela Vajdíková.  

 Následně byl představen projekt obce Provodova, který představil starosta obce Jan 

Talaš. Paní Dolanská se ptala, zda byl projektový záměr Provodova dlouhodobě veden 

v Zásobníku projektů ITI. Paní Kolářová odpověděla, že nikoli, projekt byl konzultován 

22.12.2022.  

 Paní starostka Dolanská se vyjádřila ke stavu připravenosti některých představených 

projektů. Uvedla, že projektový záměr Vizovic týkající se arboreta z důvodu 

doporučení střediska ITI nepodala. Koordinátorka projektů ITI, paní Zentrichová, 

doplnila, že projektový záměr arboreta byl několikrát konzultován, s ohledem na 

neustálý vývoj podmínek Integrovaného regionálního programu týkající se aktivity 

„Zelená infrastruktura veřejných prostranství měst a obcí“ se jevil problém týkající se 

altánu a tzv. šedých částí. Koordinátor projektů ITI pan Dvořák uvedl, že podle 

harmonogramu IROP by mělo dojít k vyhlášení výzvy Zelená infrastruktura v prvním 

čtvrtletí letošního roku. Nepředložení projektového záměru označil pan Karola za 

pochybení střediska ITI při konzultacích. Paní Výstupová upozornila na možný střet 

zájmů střediska ITI ve prospěch projektových záměrů SMZ s ohledem na 

zaměstnanecký poměr pracovníků střediska. 

 Paní Kolářová vysvětlila činnost pracovní skupiny a bodové hodnocení u této výzvy. 

Připravenost projektu je hodnoceným kritériem, čímž odpověděla na dotaz paní 

Výstupové. Po výzvě nositele bude muset dojít ke shodě předkladatelů o snížení částky 

alokace na úroveň 100 %.  

 Celková alokace všech předložených projektových záměrů je do 130 % alokace 

předmětného opatření, tudíž nebylo potřeba v této fázi snižovat alokace jednotlivých 

projektů. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 
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Usnesení č. 3/7PS_Za/2023 

Pracovní skupina navrhuje zařadit projektové záměry:  

„Revitalizace veřejných ploch obce Sazovice, 

Revitalizace Gahurova prospektu;  

REVITALIZACE VEŘEJNÝCH A PARKOVÝCH PLOCH - UL. DLOUHÁ, SOKOLSKÁ A CIGÁNOV VE 

ZLÍNĚ, 

 Revitalizace okolí hradu Malenovice, 

 Revitalizace ploch kolem objektu Lázně Zlín, 

Revitalizace Sadu Svobody ve Zlíně, 

 Parčík u Sokolovny ve Zlíně – Malenovicích, 

Revitalizace veřejného prostranství Provodov, 

Revitalizace panelového sídliště Trávníky II. Etapa, 

Revitalizace areálu ZŠ TGM“  

na seznam strategických projektů Integrovaného regionálního programu. 

 

Výzva č. 20 - Snižování energetické náročnosti veřejných budov a veřejné infrastruktury 

 Členové ve střetu zájmů: M. Chalánek, M. Čížek, Z. Hegmonová, M. Hájková, 

M. Malchárek, L. Vašina 

 Do této výzvy předložili projektové záměry SMZ (Snížení energetické náročnosti 

budovy města Zlína na adrese Zárámí 4421, Zlín), město Otrokovice (STAVEBNÍ 

ÚPRAVY A PŘÍSTAVBA OBJEKTU K-3 Č.P. 1342, OTROKOVICE – I.etapa; Zlepšení tepelně 

technických vlastností budovy Hlavní 1161) a ZOO a zámek Zlín – Lešná, p.o. (ZOO) 

(Zateplení budovy administrativního zázemí ZOO). 

 Paní Kolářová vysvětlila postup v rámci OPŽP, kdy nejsou dány alokace u jednotlivých 

výzev, ale výzvy se zatím řeší za celé OPŽP, kde je alokace na jednoho nositele ITI cca 

180 mil. Kč.  

 Za ZOO Zlín představila projektový záměr přítomná zástupkyně předkladatele paní 

Dratvová.  

 Projektové záměry města Otrokovice představil přítomný zástupce předkladatele J. 

Zdražil. Projekty byly představeny z pohledu věcného a připravenosti. Paní Dolanská 

se zeptala pana Zdražila na vhodnost projektových záměrů do ITI, zda se jedná o 

strategické projekty.  

 Projekt SMZ představil pan Malchárek, který projekt představil místo zástupkyně 

předkladatele paní Husákové.  

 Paní Výstupová se zeptala, jak jsou projektové záměry seřazeny v návrhu usnesení. Pan 

Dvořák uvedl, že jsou seřazeny v pořadí doručení.  
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 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

 

Usnesení č. 4/7PS_Za/2023 

Pracovní skupina navrhuje zařadit projektové záměry: 

 „Snížení energetické náročnosti budovy města Zlína na adrese Zárámí 4421, Zlín, 

 Zlepšení tepelně technických vlastností budovy Hlavní 1161, 

STAVEBNÍ ÚPRAVY A PŘÍSTAVBA OBJEKTU K-3 Č.P. 1342, OTROKOVICE – I.etapa, 

 Zateplení budovy administrativního zázemí ZOO“ 

na seznam strategických projektů Operačního programu životní prostředí. 

 

Výzva č. 21 - Zvyšování využití obnovitelných zdrojů energie 

 Členové ve střetu zájmů: M. Chalánek, M. Čížek, Z. Hegmonová, M. Hájková, 

M. Malchárek, L. Vašina 

 Do výzvy byly předloženy čtyři projektové záměry. Předkladateli byli SMZ (Umístění 

FVE na budovy L. Váchy 602, Zarámí 4421 a Okružní 5550 v majetku statutárního města 

Zlína), ZOO (FVE – výstavba obnovitelného zdroje energie), město Otrokovice 

(Realizace FVE na vybraných budovách města Otrokovice) a Dopravní společnost Zlín-

Otrokovice (DSZO) (Výstavba OZE (fotovoltaika) pro potřeby provozu DSZO). 

 Projekt ZOO představila přítomná zástupkyně předkladatele paní Dratvová. Jedná se 

o parkoviště blíže k obci Lukov. 

 Projekt SMZ představil pan Malchárek, na základě vyzvání předkladatele projektového 

záměru. Tento projekt bude probíhat ve spolupráci s Teplo Zlín. Jedná se o tři budovy 

ve vlastnictví města – Zarámí 4421, L. Váchy 602, Okružní 5550. 

 Přítomný zástupce předkladatele Pan Zdražil představil projektový záměr města 

Otrokovic.  

 Pan Schneider představil projektový záměr DSZO.  

 Paní Knotková se dotazovala na celkové náklady projektového záměru a výši podpory 

v OPŽP. Paní Kolářová odpověděla, že v současné době není výše podpory známa. Paní 

Knotková uvedla, že je rozdíl u jednotlivých projektových záměrů týkající se požadavku 

na vysokou připravenost. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

 

Usnesení č. 5/7PS_Za/2023 

Pracovní skupina navrhuje zařadit projektové záměry:  

„Umístění FVE na budovy L. Váchy 602, Zarámí 4421 a Okružní 5550 v majetku statutárního 

města Zlína, 
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FVE – výstavba obnovitelného zdroje energie,  

Realizace FVE na vybraných budovách města Otrokovice, 

Výstavba OZE (fotovoltaika) pro potřeby provozu DSZO“ 

na seznam strategických projektů Operačního programu životní prostředí. 

 

Výzva č. 22 - Protierozní opatření, zvyšování retenční kapacity území a realizace protipovodňových 

opatření 

 Členové ve střetu zájmů: M. Chalánek, M. Čížek, Z. Hegmonová, M. Hájková, 

M. Malchárek, L. Vašina 

 Předloženy byly čtyři projektové záměry, z toho předkladatelem tří projektových 

záměrů je SMZ (Výstavba retenční kapacity a opatření k zadržování deštivé vody 

v areálu Odboru městské zeleně Santražiny; Protipovodňová opatření Zlín-Letná; 

Ochranná protierozní opatření obydlených částí Svárovec ve Zlíně-Malenovicích) 

a jednoho město Otrokovice (Otrokovice, lokalita Bahňák – realizace 

protipovodňových opatření). 

 Pan Zdražil jako zástupce předkladatele představil projekt města Otrokovic.  

 Projekty SMZ představila zástupkyně předkladatele paní Hegmonová. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

 

Usnesení č. 6/7PS_Za/2023 

Pracovní skupina navrhuje zařadit projektové záměry:  

„Ochranná protierozní opatření obydlených částí Svárovec ve Zlíně-Malenovicích,  

Výstavba retenční kapacity a opatření k zadržování deštivé vody v areálu Odboru městské 

zeleně Santražiny, 

Protipovodňová opatření Zlín-Letná, 

Otrokovice, lokalita Bahňák – realizace protipovodňových opatření“  

na seznam strategických projektů Operačního programu životní prostředí. 

 

Výzva č. 23 - Podpora výsadby a údržby zeleně, revitalizace veřejných prostranství a nevyužívaných 

ploch 

 Členové ve střetu zájmů: M. Chalánek, M. Čížek, Z. Hegmonová, M. Hájková, 

M. Malchárek, L. Vašina  

 Předloženo bylo pět projektových záměrů. Dva z nich podalo SMZ (Regenerace ploch 

Kamenec - rybník Malenovice; Zlín - Regenerace zeleně ve Zlíně -  III.etapa), tři město 

Otrokovice (Opevnění břehů Štěrkoviště v Otrokovicích; Revitalizace zelených pásů; 

Revitalizace parku před Společenským domem).  
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 Projekt SMZ Kamenec představila na základě vyzvání předkladatele paní Pavlovová. 

Vodní nádrž patří pod Lesy ČR, které jsou provozovatelem.  

 Následující projekt regenerace zeleně ve Zlíně – III. etapa paní Hegmonová. Pan Teplý 

s panem Černým upozornili na možné problémy s ekologickými spolky, které můžou 

termín realizace prodloužit. 

 Poté pan Zdražil jako zástupce předkladatele představil všechny projekty města 

Otrokovice. Jako prioritní projekt označil projektový záměr „Opevnění břehů 

Štěrkoviště v Otrokovicích“. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

 

Usnesení č. 7/7PS_Za/2023 

Pracovní skupina navrhuje zařadit projektové záměry:  

„Zlín - Regenerace zeleně ve Zlíně - III.etapa, 

Regenerace ploch Kamenec - rybník Malenovice, 

Revitalizace parku před Společenským domem, 

Opevnění břehů Štěrkoviště v Otrokovicích, 

Revitalizace zelených pásů“  

na seznam strategických projektů Operačního programu životní prostředí. 

 

Výzva č. 24 - Oběhové hospodářství 

 Členové ve střetu zájmů: M. Chalánek, M. Čížek, Z. Hegmonová, M. Hájková, 

M. Malchárek, L. Vašina 

 Do výzvy byly předloženy dva projektové záměry, a to záměr Technických služeb Zlín 

(Modernizace a zvýšení kapacity dotřiďovací linky TS Zlín) a města Otrokovic (Reuse 

centrum – výměnička Svobodova). 

 Projektový záměr Technických služeb představil ředitel společnosti, pan Černoch. 

Projekt bude mít dosah na celou aglomeraci. V rámci projektu bude využita pokročilá 

technologie a linka bude automatická. Pan Černoch uvedl, že nelze snížit náklady, 

projekt tvoří celek. 

 Projektový záměr Otrokovic představil jako zástupce předkladatele pan Zdražil. 

Projektový záměr je připravován ve spolupráce s organizací Naděje, pobočka 

v Otrokovicích.  

 Paní Kolářová tlumočila vyjádření řídicího orgánu (ŘO) OPŽP týkající se specifického 

cíle 1.5, ve kterém již ŘO nemá více prostředků na podporu dalších projektových 

záměrů.  

 Při konzultace projektových záměrů s Ministerstvem životního prostředí (MŽP) 

a Státním fondem životního prostředí (SFŽP) bylo doporučeno využít u reuse centra 
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aktuální výzvu 24. OPŽP. Projektovému záměru Technických služeb byla doporučena 

konzultace s odborem odpadů, dotace by však byla menší.  

 Pan Chalánek navrhuje schválit všechny předložené projektové záměry na seznam 

strategických projektů a počkat na oficiální stanovisko ŘO.  

 Paní Výstupová se zeptala na provozní náklady „Modernizace a zvýšení kapacity 

dotřiďovací linky TS Zlín“, které však nejsou dosud známy. Pan Černoch zodpověděl 

také dotaz týkající se ceny prodeje odpadu. V současné době jsou náklady mnohem 

vyšší než výnosy z prodeje. Paní Výstupová upozornila, že v případě získání dotace je 

nutné tuto propsat do prodejní ceny.  

 Paní Knotková uvedla, že v rámci SMZ je nutné vyřešit využití odpadů z ekonomického 

pohledu. Je nutné řešit problematiku s vizí do budoucna. Pan Čížek navrhuje toto téma 

projednat na Pracovní skupině Odpady. 

 Členové PS byli vyzváni k vyjádření nesouhlasu s navrženým usnesením. Nesouhlas 

vyjádřen nebyl. Usnesení bylo přijato konsensem. 

 

Usnesení č. 8/7PS_Za/2023 

Pracovní skupina navrhuje zařadit projektové záměry: 

 „Reuse centrum – výměnička Svobodova, 

 Modernizace a zvýšení kapacity dotřiďovací linky TS Zlín“  

na seznam strategických projektů Operačního programu životní prostředí. 

 

6. Návrh seznamu strategických projektů Integrovaný regionální program 

 Paní Kolářová představila současnou podobu seznamu strategických projektů. 

Dopracování seznamu bude na základě navržených úprav. Schvalování programového 

rámce IROP se uskuteční na 14. jednání ŘV, které proběhne přibližně v březnu roku 

2023. 

 

 

7. Návrh seznamu strategických projektů Operační program Životní prostředí 

 Členům PS byl představen návrh seznamu. Dopracování seznamu bude na základě 

navržených úprav. Schvalování programového rámce OPŽP se uskuteční na 14. jednání 

ŘV, které proběhne přibližně v březnu roku 2023. 

 

 

8. Závěr 

 V závěru byl paní Kolářovou představen další postup. Ten bude obsahovat schválení 

ISg, projednání strategických projektů v Řídícím výboru ITI (ŘV ITI), schválení 

programových rámců v ŘV ITI a ZMZ. Poté dojde k předložení programových rámců ke 

schválení a vydání akceptačních dopisů. Následovat budou výzvy nositele pro 

schválené strategické projekty tak, aby jim co nejdříve mohlo být ŘV ITI vydáno 

vyjádření o souladu a mohly žádat o podporu. 
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 Další jednání PS se předpokládá po vyhlášení výzev nositele, termín bude avizován 

dopředu. 

 Předseda PS pan Chalánek poděkoval všem zúčastněným za účast a rozloučil se. 

Následně bylo jednání pracovní skupiny ukončeno.  

 

 

Zapsal: Ing. Martin Dvořák 

Dne:     

 

 

 

Ověřil: Miroslav Chalánek 

Dne:     

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Prezentace 

3. Seznam bodového hodnocení projektových záměrů  
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